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I henhold til § 27, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I Aasiaat bliver der flere arbejdsløse om vinteren fra november til marts.  

Har Naalakkersuisut i samarbejde med kommunen at igangsætte indsatser 

med henblik på at nedbringe antallet af arbejdsløse? 

2. Er der mulighed for at forsyne produktionsanlægget med fisk udefra? 

3. Vil Naalakkersuisut igangsætte et projekt for at producere mere forarbejdede 

fisk i Aasiaat og nedbringe mængden af fisk, der blot eksporteres til Danmark? 

4. På Fæøerne var der i 2022 indtægt 11,7 mia.kr. ved fiskeeksport. Hvilke planer 

er der for produktion af mere forarbejde fiskeprodukter i Grønland?  

a. Hvis ja, hvornår vil det begynde?  

b. Hvis nej, hvorfor er der ikke planer for dette? 

 

(Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

I Aasiaat var der 109 ledige i december, i forhold til indbyggertallet er antallet af arbejdsløse 

højt. Da disse er ikke i beskæftigelse, har man tabt potentielle skatteindtægter, og disse er på 

offentlige ydelser. Denne tilstand kan ændres ved at etablere arbejdspladser. En af 

mulighederne er, at fiskefabrikken bliver forsynet med råvarer. En stor mængde af fisk bliver 

eksporteret til Danmark uforarbejdet, og dette får Danmark indtægter af.  

 

Den bedste mulighed er, at fisk der bliver eksporteret uforarbejdet og som skaber værdi i 

Danmark når de bliver færdigproduceret, at man begynder at producere det i Aasiaat. Derved 

kan vi skabe arbejdspladser og få skatteindtægter, samt indtægter fra produktionen. 

På Færæerne var der i 2022 indtægt på 11,7 mia. kr. ved fiskeeksport, og vi siger at det er for 

dyrt af producere her i landet. Derfor må man politisk beslutte af man skal producere mere 

forarbejdede fisk i Aasiaat. Jeg mener nemlig at man må begynde et sted for at udnytte vores 

ressourcer. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage. 

 


